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PROTOKÓŁ NR 0012.12.12.2016  
z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  

 Rady Miasta 
w dniu 19 grudnia 2016 r.  

Miejsce posiedzenia:  
Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój, sala 130A 
czas posiedzenia: godz. 12.00-12.50 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2016 rok, 

• Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody – drzewo 
gatunek lipa drobnolistna na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,  

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Harcerskiej stanowiącej 
własność Gminy Jastrzębie-Zdrój,  

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Cichej z przeznaczeniem na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,  

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.118.2016 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 września 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu na działkach stanowiących własność 
Gminy Jastrzębie-Zdrój,  

• Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr V.19.2015 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 lutego 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu przysługującego Gminie prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Skarbu 
Państwa położonej przy ul. Krasickiego,  

• Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez gminę Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi, 

• Odpowiedź na wniosek Komisji GKiP z dnia 7.12.2016r. 
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4. Plan pracy Komisji na I półrocze 2017r. 
5. Wolne głosy i wnioski. 
6. Przyjęcie protokołów z dnia 26 września 2016r., 24 października 2016r., 

oraz 24 listopada 2016r. 
7. Zakończenie posiedzenia  

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Stefan Woźniak– Przewodniczący Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. 
 

Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad przyjęto głosami: za-4, przeciw–0, wstrzymujących się– 0.  
 
Ad.3. 
Sprawy bieżące. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się 
– 0. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2016 rok, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz-Skarbnik Miasta  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się 
– 0. 

• Projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody – drzewo 
gatunek lipa drobnolistna na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój,  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Mariusz Rogala-Naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

Tadeusz Gorgol-radny RM 
Składałem wnioski o wycinkę i jest taka sytuacja, że wiele z tych drzew jest 
na terenie miasta i sołectw, które są w granicach ryzyka tj.w stanie pochyłości 
i to jest olcha, brzoza, a rosną na miękkim podłożu, wilgotnym, ale są 
oznakowane i zwykle otrzymuje odpowiedź taką „to nie jest na naszym 
terenie, bo to jest teren taki, czy inny”. Chyba czas by było skończyć z tym, 
że to nie jest nasz teren, bo jeżeli to nie jest nasz teren, Miasto wie czyj to 
jest teren, więc dlaczego nie zmobilizuje właściciela terenu, żeby to usunął? 
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Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Nie ma możliwości przymuszenia kogoś do wystąpienia z wnioskiem o 
usunięcie drzewa. Natomiast, jak piszemy takie pisma i jeśli takie wpłyną do 
nas i do właścicieli żeby wystąpili z wnioskiem, lub kierowane są czasem takie 
zgłoszenia do Straży Pożarnej.   
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Ale jak ja, to jest możliwość ukarania mandatem… 

Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Od nowego roku zmieniają się zdecydowanie przepisy dotyczące wycinki                      
i usunięć drzew z terenu prywatnego. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Będzie można sobie wyciąć bezkarnie. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Nie do końca bezkarnie, ale zdecydowanie liberalizuje się i maksymalna 
opłata wynosi 500 zł za wycięcie, a teraz kilka tysięcy złotych można zapłacić. 
Są dwa, lub trzy gatunki drzew, które nie wymagają zgody i to są obce, 
inwazyjne gatunki. Finałem czteroletniej przepychanki prawnej i jest  
orzeczenie Naczelnego Sądu Administracyjnego, bo akurat dwóch sąsiadów  
wadzi się o drzewo, które rzekomo zagraża budynkowi i sam fakt, że zagraża  
nie ma podstawy do usunięcia. Jak zagraża i się przewróci, to zgodnie z 
kodeksem cywilnym dopiero wtedy można dochodzić odszkodowania. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Nie mówię, że jest to drzewo na mojej posesji, bo znam procedurę i 
występowałem, pan był kiedyś i sprawdzał, ale to jest nad drogą, która jest 
uczęszczana i gdzie się jeździ. Jeżeli ktoś pojedzie samochodem i spadnie  
drzewo na auto i coś się stanie? 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Powinien właściciel terenu.   
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Naprawdę te drzewa się walą, to nie jest przypadek. Parę razy tak było, tylko 
całe szczęście, że to jedno drzewo nie położyło się na drugie, tylko… 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Straż Pożarna reaguje… 
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
W szczególnych przypadkach Straż Pożarna, która może w każdym czasie 
wyciąć drzewo, jeżeli tylko i wyłącznie stwierdzono… 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Jak jest zagrożenie. Straż Pożarna reaguje na zgłoszenia i przesyłane są całe 
wykazy usunięć w ramach zagrożeń.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się 
– 0. 
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• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu na nieruchomości położonej przy ul. Harcerskiej stanowiącej 
własność Gminy Jastrzębie-Zdrój, 
  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Ryszard Rakoczy-Zastępca 
Prezydenta Miasta  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się 
– 0. 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Miasta 
Jastrzębie-Zdrój położonej przy ulicy Cichej z przeznaczeniem na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,  
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Ryszard Rakoczy-Zastępca 
Prezydenta Miasta  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się 
– 0. 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.118.2016 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 24 września 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie służebności przesyłu na działkach stanowiących własność 
Gminy Jastrzębie-Zdrój,  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Daniel Zarzycki-Naczelnik Wydziału 
Mienia 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

• Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr V.19.2015 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 26 lutego 2015r. w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż w drodze przetargu przysługującego Gminie prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Skarbu 
Państwa położonej przy ul. Krasickiego,  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Ryszard Rakoczy-Zastępca 
Prezydenta Miasta  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –3, przeciw –0, wstrzymujących się – 1. 

• Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez gminę Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi, 
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Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Komunalnej  

Józef Kubera-radny RM 
Czy było coś konsultowane w tej sprawie z zarządcami spółdzielni? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie, ponieważ uchwała podlega konsultacji zgodnie z przepisami. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Prezydent Buda mówił, że w tym tygodniu odbędzie się spotkanie z  zarządcami. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak i państwo, jako Komisja też dostaną zaproszenie. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Cieszy mnie, że w pewnej kwestii nie obciążą lokatorów za bardzo, ale od dużych 
nadmiarów, to też duże… 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tutaj mamy ręce związane w związku z tym, że jest to kwota, która wynika 
bezpośrednio z postepowania przetargowego i nie mamy na to wpływu.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Jak pani widzi w około spółdzielnie ocieplają budynki i potem się tego zbiera. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Proszę pamiętać, że budynki jeżeli są ocieplane i prowadzone, to przede 
wszystkim prowadzi to spółdzielnia mieszkaniowa jako podmiot prowadzący 
działalność gospodarczą i odpady nie podlegają odbieraniu w PSZOK-u. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Ważne, żebym nie musiał płacić więcej.  
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Czy to prawda, że w Szerokiej na ul.Norwida ma być zlikwidowana sortownia 
śmieci? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie do końca, ponieważ w związku z tym, że jest opracowywana kolejna odmiana 
Wojewódzkiego Programu Gospodarki Odpadami, ma powstać coś więcej. Tutaj  
firma zaproponowała, że pójdzie w zakresie przetwarzania odpadów zielonych. 
Założenia w ogóle polityki gospodarki są takie, że nie zwiększa się ilości instalacji 
do przetwarzania odpadów tzw.RIPOK-ów, nie zwiększa się również ilość 
instalacji mechaniczno-biologicznego przetwarzania, a wszystkie instalacje mają 
iść w kierunku bardziej doczyszczania surowców wtórnych. Natomiast, jest to tak 
naprawdę ostatni dzwonek na to i wielka luka w zakresie odpadów zielonych, 
więc z tego, co mi wiadomo firma właśnie chce iść w tym kierunku. Natomiast, 
tutaj jest tylko wpis do Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami i to tylko 
upoważnia firmę do podjęcia działań i ewentualnie skorzystania z dofinansowania 
w tym zakresie. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jakby to się miało do planów budowy PSZOK-u?   
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Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To są dwie różne sytuacje. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Też planowaliśmy, żeby to było na naszym terenie i wtedy co? Firma gdyby 
prowadziła taką działalność, to część by również przejmowała? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tutaj mamy dwa rodzaje prowadzonej działalności. Punkty, które gmina jest 
zobowiązana tworzyć, czyli tzw. punkty selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych, a oni są instalacją w zakresie gospodarowania odpadami wpisaną 
do Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami. Tutaj są dwie odrębne, 
aczkolwiek na ul.Norwida w związku z prowadzonymi postępowaniami również w 
obrębie tej firmy prowadzony jest punkt, ale nie tej samej instalacji. Natomiast, 
budowa naszego punktu tak jakby wykluczy konieczność organizowania 
przetargu w tym zakresie. W każdym razie, gmina ma obowiązek tworzenia 
takich punktów i to nie jest powiązane z instalacjami. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Mówię z ogromnym wyprzedzeniem, ale gdyby udała się budowa punktu gdzieś 
bliżej Moszczenicy, Zdroju i tutaj byłaby prowadzona zbiórka po części i firma też 
by prowadziła w jakimś zakresie, to czy mogłoby być w dwóch punktach 
przyjmowanie np.żeby było łatwiej mieszkańcom dojeżdżać. Część mogłaby 
korzystać z punktu na Szerokiej, a część tutaj bliżej i chociaż by się to nie kłóciło, 
a gdyby ktoś chciał jechać na odwrót, to może. Czy myślimy o tym, żeby można 
było w taki sposób zrobić, żeby ułatwić? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Mamy już taką sytuację w tym momencie, bo mamy GPZON który działa na 
ul.Dworcowej, co prawda przyjmuje tylko pewien zakres odpadu i mamy punkt 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych na ul.Norwida, który też 
przyjmuje jakiś zakres. Tak naprawdę ustawa mówi, że można tworzyć, nie 
ogranicza. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Ilości na gminę.    
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, natomiast to się przenosi na wysokość stawki opłaty, więc tutaj tak 
naprawdę trzeba wziąć pod uwagę przede wszystkim aspekt ekonomiczny, ale 
również ekologiczny. Jest taka możliwość. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się – 0. 

• Odpowiedź na wniosek Komisji GKiP z dnia 7.12.2016r. 

Komisja zapoznała się z powyższym pismem.  

Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Składaliśmy inny wniosek panie Prezydencie, natomiast chciałbym wiedzieć, ile i 
w ostatnich pięciu latach gdzie były robione nakładki na drogach gruntowych? 
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Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
Bardzo bym prosił o sprecyzowanie konkretnych pytań dlatego, że przy tym 
pytanie które dostaliśmy z Komisji, to jakie pytanie, taka odpowiedź. Gdybyśmy 
generalnie określili, co nas interesuje, to oczywiście odpowiemy na pytania. 
Nigdy nie jest tak, że ilości nakładek asfaltowych idą w parze z ilością 
wymienianych… 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Panie Prezydencie może być tak, że co roku w jednej i tej samej miejscowości 
będą robione nakładki. Komisji chodziło o coś innego, żeby co roku była gdzie 
indziej nakładka np. w Sołectwach i o coś takiego nam chodziło. 
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
To bardzo proszę sprecyzować dodatkowo pismo. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Panie Prezydencie tutaj jest sprawa tego typu, że dostaliśmy wykaz od 
p.Pilarskiej odnośnie dróg i nie mam przy sobie, ale chyba od 2004 roku istnieje 
wiele dróg zrobionych przez miasto w tej przestrzeni czasowej, które miasto 
zrobiło metodą gruntową. Kiedyś taka koncepcja była i bardzo dobra koncepcja, 
bo wykorzystano materiał, a potem po paru latach zostało to powleczone 
nawierzchnią asfaltową i w/w drogi są fajne do dnia dzisiejszego. Natomiast, 
oglądaliśmy te drogi i też osobiście w niektórych miejscach i z przykrością muszę 
stwierdzić, że jest tak, miasto wyłożyło środki na zrobienie jakiegoś odcinka drogi 
i różne były to środki i teraz przykładowo droga, która została zrobiona w 2007r. 
nawierzchnią gruntową nie jest remontowana do dnia dzisiejszego. Efekt jest 
taki, że to co tam włożono i zrobiono, zaczyna trawa rosnąć i zaczyna się płukać. 
Ten temat, jako Komisja poruszaliśmy już wcześniej na Komisjach i tutaj 
odpowiedź była w kontekście pana odpowiedzi. Więc, mam podstawy sądzić kto 
jest w zasadzie autorem tej koncepcji, że woda leci na dół i nie powinno się robić 
tych dróg tam, gdzie nie ma odwodnienia. Zgoda, ale w takim razie po co zostało 
zrobione X dróg i to nie jest jedna, nie mówię o jednej, zostały wywalone na to 
pieniądze i teraz proszę wybaczyć, ale taka banalna odpowiedź, że teraz nie. To 
co? Zostawimy to swojemu losowi i pieniądze przeleciały. Droga będzie w jeszcze 
gorszym stanie, niż była przedtem, bo wtedy jeszcze jakoś naturalnie popadało i 
wsiąkło, a teraz przy tych wszystkich nawierzchniach itd.? Ideą Komisji było to, 
żeby właśnie te drogi i niezależnie od tego, czy woda leci do góry, czy na dół. 
Zresztą pan Prezydent Buda parę miesięcy temu jeździł ze mną po Moszczenicy i 
sam widział. Robione są drogi asfaltowe parę miesięcy temu i też tam nie ma 
odwodnienia, też woda gdzieś leci. Więc, jest to niekonsekwentna odpowiedź, 
jakoś nie poważnie Komisja została potraktowana. Prosiłbym jednak w imieniu 
Komisji, żeby podejść do tej sprawy istotnie. Nie chcemy, żeby wszystkie drogi 
zostały zrobione, to jest niemożliwe, ale niech to będzie w kolejności czasowej, 
żeby przynajmniej  jedna droga w jednym, drugim, czy trzecim miejscu była 
zrobiona. 
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
Szanowni Radni dobrze wiecie, że remonty które wykonujemy, to wszystko  
opiera się na budżecie. Jeżeli w budżecie mam 10 mln zł na inwestycje i 10 mln 
zł na remonty, to muszę tak budżet organizować, żeby w miarę starczyło na 
wszystko. W drogach, które są robione różnego rodzaju instalacje kanalizacyjne, 
od wody poprzez ścieki i kanalizację deszczową jest znacznie więcej, niż 
nakładek. Z prostej przyczyny, wykonanie kanalizacji deszczowej, wodociągowej, 
czy sanitarnej jest znacznie tańsze od wykonania nakładki asfaltowej. Mamy 
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przykład ulic: Gołębiej, Zamłynia, Młyńskiej tj.dróg dojazdowych, gdzie też 
zostało wykonane przy pomocy środków z Unii Europejskiej, wodociągów i z 
pieniędzy budżetowych. Praktycznie wszystkie rodzaje kanalizacji, a nakładki też 
już dawno powinny być wykonane, a nie są, lub do tej pory nie są i mam 
nadzieję, że w przyszłym roku zostaną wykonane, a przynajmniej częściowo z 
powodów finansowych. Chciałbym bardzo, żeby nasze Miasto wyglądało tak, że 
po wykonaniu wszystkich prac instalacyjnych od razu wchodzi firma i robi 
nakładkę asfaltową. Tam, gdzie jest rów odwadniający, tam nie robimy 
kanalizacji deszczowej. Jeżeli państwu powiem, że około 60% terenu miasta 
Jastrzębie nie ma kanalizacji deszczowej, to chyba raczej nie skłamię. To jest 
bardzo duży problem i to jest problem który ciągnie się latami i niestety przy 
remontach, modernizacji dróg publicznych jest to poważne utrudnienie, bo nawet 
gdybyśmy chcieli zrobić kanalizację deszczową, to nie ma odpływu i nie ma 
odbiornika końcowego. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Panie Prezydencie to, jaki jest stan budżetu, odkąd w 1998r. pierwszy raz 
zostałem radnym, ciągle o tym słyszę i dalej będziemy słyszeć, bo podejrzewam, 
że gdybyśmy mieli nawet pięć razy większy budżet, to też by brakło, bo apetyt 
rośnie w miarę jedzenia.  
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
Potrzeby są zawsze większe. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Natomiast, moja intencja jest jedna i jest taka, że z pana wypowiedzi wynika tak,  
zostawmy drogi i niech zostaną, bo gdzieś tam woda i nie ma kanalizacji. 
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie, absolutnie tak nie powiedziałem. Przecież sukcesywnie drogi są robione.  
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Nie chcemy, bo zdajemy sobie sprawę, jaki jest stan budżetu, że miasto nie stać, 
żeby to wszystko zrobiło itd. Natomiast, 100m drogi która została zrobiona w 
2004r., 2005r., czy 2007r., żeby wziąć zalać i umocnić. Przecież woda i tak na 
dół leci i poleci. Robi się na bieżąco drogi, gdzie nie ma kanalizacji deszczowej i 
to kilometry tych dróg. Widzę to i nie chcę tutaj Komisji za dużo czasu zajmować, 
ale swoje wątpliwości panu Prezydentowi Budzie przelałem, że dziwię się w 
zasadzie po co są tam drogi, gdzie obywatele się dziwią, że droga jest, a nawet o 
tym nie wiedzieli i nie chcieli tej drogi. Intencją Komisji jest to, żeby jedna, czy 
dwie drogi tj.100m w jednej, czy drugiej części miasta i chodzi o sołectwa, bo 
tam są w/w drogi i założyć nawierzchnię. 
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
Teraz jesteśmy przed sesją budżetową, w opisówce macie państwo rozpisane 
konkretnie remonty, inwestycje i jest szansa na to, żeby wpisać inwestycję w 
danym roku budżetowym, a inną się wykreśli. To jest nasza propozycja, jeżeli 
chodzi o remonty. Myślę, że jesteśmy w stanie się dogadać, jeżeli dana ulica jest 
tak pilnie potrzebna do wykonania.  
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Tutaj nie chodzi o to, żeby się dogadać, bo na pewno jakbyśmy chcieli, to się 
dogadamy, tylko tutaj chodzi o pewną zasadę i to Komisja chciała, żeby ogólnie i 
nie naciskamy, która ma to być droga i nie mówię, że w pierwszej kolejności ma 
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być jakaś droga w Moszczenicy, bo mi bardzo na niej zależy, czy gdzie indziej. 
Nie, niech idzie droga która jest w najgorszym stanie i żeby się dalej nie 
niszczyła, żeby ją naprawić. 
 
Edward Jojko-Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Tutaj pan Radny ma rację, że dostał pan wykaz dróg, które były poddane 
remontom jako drogi gruntowe od 2004r., czy 2005r. Chciałbym wrócić tutaj do 
historii, w/w drogi też były wskazywane jak najbardziej, tylko proszę zwrócić  
uwagę na to, że w tej chwili bardzo drobiazgowo podchodzimy do tego, gdzie 
nakładka może być, a gdzie jej być nie może. Dlaczego? Od 2004r. przy 
niektórych drogach powstały już zabudowania, budynki mieszkalne, a wówczas 
były to pola uprawne i drogę się utwardzało. Kiedyś był jeden budynek, a w tej 
chwili powstał szereg zabudowy i położenie nawierzchni asfaltowej bez 
odwodnienia powoduje zalewanie tych posesji, czyli tych wszystkich ludzi mamy 
na głowie. Tutaj naprawdę szczegółowo analizujemy, czy jest techniczna 
możliwość wykonania nakładki, czy nie i czy możemy gdzieś wodę odprowadzić, 
żeby nie zalać posesji, czy nie możemy i tak to w tej chwili interpretujemy. Dużo 
jest takich dróg i ma pan rację, które były robione i nie są zaasfaltowane z 
różnych przyczyn. Tutaj bym prosił ewentualnie, jeżeli jest wskazanie którejś 
drogi, wskazać o które drogi chodzi i wtedy pochylimy się szczegółowo nad nimi i 
określimy sobie, czy jest możliwość, czy jej nie ma. Tak bym proponował do tego 
podejść. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jak powstanie instytucja taka jak wody polskie, to za wszystkie odprowadzenia i 
sprowadzenia będzie się płacić. Nie dość, że musimy zrobić nakładkę i 
odwodnienie, to jeszcze zapłacić za sprowadzenie wody. 
 
Edward Jojko-Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Powierzchni utwardzonej.  
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Wcześniej trzeba zrobić całą dokumentację. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Wracamy do pierwotnego stanu. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Nie do pierwotnego, ale chciałbym powiedzieć, że jeszcze trzeba będzie znaleźć 
ileś procent, nie wiem ile procent? Panie kierowniku, 10% więcej na 
sprowadzenie wody? 
 
Edward Jojko-Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Wszystko będzie zależało od powierzchni. 
 
Ryszard Rakoczy-Zastępca Prezydenta Miasta 
Na stan legislacji nie mamy wpływu. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
To jest na etapie legislacyjnym i właściwie po wszystkich czytaniach idzie do 
Sejmu i będą znaczące opłaty.   
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Tadeusz Gorgol-radny RM 
Odnośnie tego, co kolega powiedział. Też słyszałem, że w tym kierunku to idzie i 
potem taka ustawa zostanie przeprowadzona. Powiedzcie mi teraz, po co Miasto 
zrobiło 0,5 km drogi na ul.Dąbrowskiego z nawierzchnią asfaltową? Pan 
Wiceprezydent ze mną jechał tą drogą, fajna droga i dostanę odpowiedź, że 
ewentualnie będzie tam obwodnica jakby na okazję remontu ul.Dąbrowskiego.                     
W porządku, ale idąc w kierunku tego, co p.Markiewicz powiedział i do tego, co 
nasze państwo się przymierza, to bardzo mi się podoba dalszy ciąg, to jest super 
tzn. wyłożone jest żółtym kamieniem, ubite i to naprawdę spełnia walor 
turystyczny. Nie jakiś brzydki, paskudny asfalt w lesie, ale ładna ścieżka po 
której autobus przejedzie itd. Natomiast, tutaj dajemy 0,5 km dobrego asfaltu, 
żeby lisy latały? 
 
Stefan Woźniak-Przewodniczący Komisji 
Dziękujemy panie Prezydencie za odpowiedź, może jeszcze jedno pismo 
napiszemy do pana, co dokładnie i które drogi.   
 
Ad.4.  
Plan pracy Komisji na I półrocze 2017r. 

Komisja zaopiniowała plan pracy na I półrocze 2017r. głosami: za – 4, przeciw 
– 0, wstrzymujących się – 0. 

Plan pracy stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.5.  
Wolne głosy i wnioski. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Robi się ul.Szkolną 5 i jak widzę topole, a teraz były wichury, gdzie drzewa są 
dwa razy wyższe niż szkoła i czasami jakby spadły w lewo, a tam jest 
przedszkole, więc dosięgłyby.   
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Nie mam wiadomości, czy MZN występował już do Marszałka z wnioskiem o 
usunięcie. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Myślałem, że czekacie na nową ustawę po nowym roku, a druga sprawa… 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Stan jest taki, że wydaje to Marszałek na wniosek i myślę, że MZN powinien 
wystąpić. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Druga kwestia, będzie budżet przegłosowany i czy w przyszłym roku będzie tak, 
jak w tym roku znowu z przetargami, że zaczną się dopiero w maju, czy będzie 
przyśpieszenie? Poraziło mnie to, że dopiero w maju z Budżetu Obywatelskiego 
który był znany rok wcześniej i coś można było robić, że dopiero w maju były 
wykonywane przetargi. Były jeszcze odwołania i dopiero poszło to w lipcu. Do tej 
pory kładzie się chodniki z oszczędności i dobrze, że nie mamy mrozów i zimy. 
Chodzi o to, czy nie można przetargów….   
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Edward Jojko-Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Pewniaki, które są i chodzi o Budżety Obywatelskie, bo teraz też są środki które 
są w trakcie już w tej chwili przygotowywane, natomiast tutaj jeszcze musimy 
poczekać. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Do Budżetów? 
 
Edward Jojko-Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Tak. Natomiast, jeżeli chodzi o osiedlowe, czy sołeckie, to w tej chwili są w 
trakcie przygotowywania.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Chodzi o to, że z przetargów wynikają oszczędności i można by było jeszcze 
roboty dodatkowe zrobić, które się potem znowu odkładają. 
 
Edward Jojko-Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Niejednokrotnie całą procedurę ponownie trzeba przeprowadzić 
 
Józef Kubera-radny RM 
Rozumiem, że trzeba przeprowadzić. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Czy do Straży Pożarnej został złożony wniosek o niebezpieczeństwie drzew, bo 
tam było miasto i Straż Miejska i drzewa są opisane. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jakie drzewa i gdzie? 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Ulica K.Paryskiej. Przyjechała Straż Miejska, przyszli z Urzędu i numery na 
drzewach napisali i pomału farba ścieknie. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jak była Straż Miejska, to pewnie zgłosili. Do mnie nic nie dotarło. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Głosili i przyszli z Urzędu, były dwie panie i oprowadzałem ich tam. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Muszę to zweryfikować, odpowiem panu na sesji. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Może tak, jak pani to zgłosi… 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Kiedy to było? 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Było to chyba rok temu w maju, lub czerwcu. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Rok temu w 2015? 
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Tadeusz Gorgol-radny RM 
Tak. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na terenach gminy? 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Jak pani poinformuje Straż Pożarną… 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dlaczego mam informować Straż Pożarną? 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Usłyszałem od pana Naczelnika, że Straż Pożarna może interweniować i to 
usunąć. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak, ale Straż Pożarna też podejmuje decyzję i musi stwierdzić, czy drzewo 
faktycznie stanowi zagrożenie i to nie jest kwestia wycięcia.  
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Pytam się, bo… 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie wiem, nie znam sprawy K.Paryskiej. Sprawdzę i odpowiem panu w czwartek, 
dobrze? 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Pani mi powie, czy poinformowała Straż, tak? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie, najpierw sprawdzę o jakie drzewa panu chodzi. 
 
Tadeusz Gorgol-radny RM 
Ale, jak pani sprawdzi, to mnie pani poinformuje. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dobrze. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Chciałem zapytać, ponieważ byłem na spotkaniu z ogrodami działkowymi i czy 
jest planowane spotkanie informacyjno-edukacyjne nt. gospodarki odpadami na 
ogrodach działkowych i przymierzania się do nowych zasad tj.ryczałtowe, czy 
pojemnikowe? Wydaje mi się, że byłoby to najlepsze przed okresem 
intensywnego wywozu odpadów, a jeszcze przed walnymi zebraniami 
działkowców. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To nie są nowe zasady, bo w/w zasady obowiązują już cały rok. Natomiast, 
oczywiście możemy się spotkać, żeby ponownie powtórzyć to, co obowiązuje. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Pani Naczelnik na pewno też ma coś nowego. 
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Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Przypominam, że do kwietnia przeważnie ogrody działkowe są wyłączone, więc 
tutaj trzeba byłoby się zastanowić nad terminem, ale jak najbardziej jest taka 
możliwość.   
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Czy będzie nadal możliwość pojemnikowego, lub ryczałtowego? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Wszystko zależy od częstotliwości przebywania na terenie ogrodów działkowych, 
ale tak. Póki co przepisy prawa na to zezwalają, aczkolwiek już wiemy, że w 
przyszłym roku szykuje się zmiana zarówno w zakresie ustawy o odpadach, jaki i 
ustawy o utrzymaniu czystości, więc trudno tutaj powiedzieć, co się…. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
W jakim kierunku pójdzie? 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak.  
 
Józef Kubera-radny RM 
Dzisiaj przejeżdżałem ul.Podhalańską i tam jest prowadzona wycinka drzew, czy 
to już jest pod tym kątem, że w przyszłości pójdzie ul.Podhalańska, jako 
dwupasmowa do ul.Zielonej? 
 
Mariusz Rogala-Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
Nie odpowiem panu. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Bo widzę, że nawet korzenie usuwają. 
 
Barbara Mirecka-Naczelnik Wydziału Architektury 
Na pewno nie z tej przyczyny, żeby było z tej przyczyny, to musiałby być 
wniosek ze spec ustawy drogowej, a takiego nie ma. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Były poznaczone po prawej stronie? 
 
Józef Kubera-radny RM 
Tak, jak się jedzie do Carrefoura, to po prawej stronie. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Spółdzielnia Mieszkaniowa „JAS-MOS”. 
 
Józef Kubera-radny RM 
Spółdzielnia tak, bo tam jest teren spółdzielni. 
 
Edward Jojko-Kierownik Wydziału Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Prawa strona jadąc w kierunku ronda. 
 
Honorata Uchto-Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  
To „Jas-Mos”. 
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Ad.6.  
Przyjęcie protokołów z dnia 26 września 2016r., 24 października 2016r., 
oraz 24 listopada 2016r. 
 

Protokół z dnia 26 września 2016r. przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, 

wstrzymujących się –0. 

Protokół z dnia 24 października 2016r. przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, 

wstrzymujących się –0. 

Protokół z dnia 24 listopada 2016r. przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, 

wstrzymujących się –0. 

 
Ad.7.   
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Stefan Woźniak zakończył posiedzenie. 

  

Przewodniczący Komisji  
  Gospodarki Komunalnej                              

i Przestrzennej  

Protokołowała            Stefan Woźniak 
Alicja Kogut 

          

  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


